

AssensSpejderne

Dagsorden og referat for ledermøde 3. kvartal 2024, mandag 12. august kl. 18.30 i Bæverhytten

*Deltagere: Ledere & lederassistenter (frivilligt for hjælpere); minimum en leder fra hver gren:
Blomme, Ulla, Rune, Erik, Søs, Hanne.*

Afbud (på forkant): Viktor, Michael.

1. **Velkomst** ved gruppeledere.
2. **Opfølgning på referat fra sidste ledermøde** (opfølgningspunkter er skrevet ind i dagsordenen, så punktet kan springes over).
3. **Valg af referent:** *Hanne.*
4. **Status i grenene:**
 - a) Kort bordet rundt med (stemning og) børnetal i hver gren ved grenlederne.
Mikro & Mini: God sommerlejr. Program slået sammen nu, fortsat inddelt i sværhedsgrader og mikro/mini. Mange børn pt. og flere nye på vej.
Junior: God sommerlejr for spejdere, men hård for ledere. Lidt frafald i juniorgruppen, men godt med nye oprykkede.
Trop: Få spejdere. Ingen på sommerlejr. Ledere med på god Tydallejr.
Klan: God Tydallejr.
 - b) Status på ledere og/eller hjælpere i grenene? *Fint for nu, men obs for, at det kan ændre sig.*
 - c) Er hjemmesiden opdateret med nye programmer? *Ja og Hanne har justeret ellers.*
5. **Tema: Drøftelse og godkendelse af årshjul** (forslag vedlagt).

Gruppens årshjul er sat sammen med divisionens årshjul og formålet er, at det skal lette arbejdet med planlægning af programmer mv. for os alle fremover. Kig gerne grundigt på det inden mødet. Er der fejl/mangler, kan det selvfølgelig tilpasses.

Enighed om, at årshjul bliver gavnlige. Nu opsat i lederrum og på hjemmesiden. Husk at notere de fastlagte mødedatoer i kalenderen.
6. **Tema: Drøftelse og godkendelse af rolle- og opgavefordeling** (forslag vedlagt).

AssensSpejderne: Ledermøde-skabelon

Rolle- og opgavefordelingen er baseret på materiale fra korpset samt gruppens måde at gøre tingene på. Rolle- og opgavefordelingens formål er, at vi skal kende hinandens roller og opgaver, så samarbejdet kører let og opgaver fx ikke falder mellem to stole. Nye ledere og bestyrelsesmedlemmer kan også bruge materialet til at forstå, hvordan vi gør tingene hos os. Kig gerne grundigt på det inden mødet. Er der fejl/mangler, kan det selvfølgelig tilpasses.

Gode input givet til udkastet, og okay fra Rune og Søs de nye roller. Bestyrelsen drøfter det også og så kommer det på hjemmesiden. Er nu efterfølgende sket.

7. Planlægning af fælles aktiviteter på tværs af grene:

- a) 21/8: Kongeparret på besøg (Blomme; for alle). *Flere fanebærere har meldt sig.*
- b) 27/8: Spejder for en dag (Hanne; for mikro, mini, junior). *Hanne står for det, alle er med, også trop forsøger.*
- c) 10-11/9: PULS-løb & derfor mødedag onsdag i stedet (Hanne; for alle). *Hanne skriver ud for at minde om det. Junior og trop løber med.*
- d) 24/9: Arbejdsdag i hytten (for alle; - hvem vil stå for hvad?). *Rune vil gerne stå for at lave en plan og prioritere opgaver, hvis Blomme vil føre ordet på dagen, fordele folk mv. Ønsker kan gives til Rune. Ulla og Søs laver varm aftensmad. Tilmelding og invitation står Hanne for; - vi lader folk vælge opgaver på dagen.*
- e) 6/10: Røde Kors indsamling (Blomme; for junior, trop, klan). *Blomme står for det.*
- f) 11-12/10: Æblefestival-arbejde (alle). *Blomme kontakter dem og ser, om vi kan komme ud af det i år, ellers bliver det sidste gang. Brug for 8 stærke msk fredag og Blomme.*
- g) Indledende drøftelse af jubilæum 115 år 25. januar 2025 (Blomme; for alle). *Udvalg ved Blomme, Ulla og Søs. Bestyrelsen spørges også.*

8. Planlægning af leder- og divisionsarrangementer:

- a) KAMIK i divisionen 14/8. Nogen der deltager? *Søs online.*
- b) Bestyrelsesmøde i gruppen 19/8. Orientering om økonomi-forslag (Hanne). *Blev besluttet, se mails herom.*
- c) Lederhygge i divisionen 7/9. Nogen der deltager? *Kun måske.*
- d) Leder-høstfest med bestyrelse og klan 12.-13. oktober (Søs & Blomme; husk ledermøde med i programmet).

9. Økonomi & praktik:

- a) Status fra kasserer på økonomi, medlemsantal og brug af MobilePay (Tobias). *Ikke behandlet, da kassereren ikke deltager i ledermøder mere.*

AssensSpejderne: Ledermøde-skabelon

- b) Sponsorat af 2x5000 kr. og evt fødevarer (Blomme/Hanne). *Fx til brandslukning og mini-patroljekasser.*
- c) Udeståender ved hytten og/eller grunden efter de seneste udbedringer og indbrud? Fx på telte, fliser og det lille WC? Alarm afventer, om Martin fra bestyrelsen vil tage sig af opgaven. *Rune ser på tingene. Udbedringer er blevet gode.*
- d) Er mailinglister for hhv. bestyrelse og ledere på plads? (Rune). *Er på plads.*

10. Næste møde:

- 12. oktober ifm. leder-høstfest.
- Tidligere indmeldte dagsordenspunkter: Tema om lejrmad ved Søs; Rød tråd ved gruppelederne.
- Øvrige ideer til dagsordenen? *Status ved jubilæumsudvalget.*

11. Eventuelt

- Snak om stemningen, sprog blandt ledere og fokus på de gode ting.
- Drøftelse af salg af lodsedler; gik ikke godt og det stopper vi med. Heldigvis tabte vi alligevel ikke penge på det.
- Justeringer i medlemssystem blev aftalt og lavet.
- Diverse oprydning mht. pant, mærker, førstehjælpskasser, skilte i vinduer mht indbrud, bestilling til Spejder-Sport, mv. blev gjort og aftalt.
- Opfordring til oprydning i hytten, skure, rum, mv og passen på med at gemme alt muligt, som bare ender med at fylde.